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Förhindrade att närvara: 
Daniele Fava 

Åsa Jernberg 

Andreas Berglöf 

Leif Kroon 

 
 
Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 129 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 130 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 6/2013 från nämndens sammanträde 

2013-09-24 som justerats 2013-09-26. 

 

  

§ 131 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Ordförande Regina Kevius (M) och vice ordförande Emilia Bjuggren (S) utses att ju-

stera dagens protokoll. 

 

 

§ 132 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  
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Anmälan gjordes av: 

 

Beslut fattade enligt delegation 2013-09-10 – 2013-10-07. 

 

 

§ 133 
Övriga anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

Anmälan gjordes av: 

 

a) Förteckning över inkomna skrivelser till idrottsnämnden (meddelandelista) 

2013-09-10 – 2013-10-07. 

 

b) Tillgång till idrottsanläggningar.  

Rapport från SWECO. Rapporten behandlas i samband med den långsiktiga investe-

ringsplanen. 

 

c) Skrivelser från Enskede IK och Hammarby Friidrott IF om Enskede IP. 

 

d) Förteckning enligt personuppgiftslagen över personuppgiftsbehandlingar vid idrotts-

förvaltningen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 

1. Punkterna a, b och d läggs till handlingarna. 

 

2. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma till nämnden med en redogörelse för de un-

gefärliga kostnaderna det skulle innebära att modernisera Enskede IP enligt förslaget. 

Nämnden anför därutöver följande: 

Engagemanget kring idrotten i Stockholm är fantastiskt. Runt om i staden växer dock frust-

rationen över att man inte har tillräckliga förutsättningar för att kunna ge Stockholms barn 

och unga de möjligheter som de förtjänar. Vi ser fler och fler exempel där idrottsföreningar, 

skolor och andra lokala krafter går samman för att gemensamt försöka verka för bättre för-

utsättningar för barn och unga i området. Vi menar att det är dags för Stockholms stad och 

idrottsnämnden att visa samma engagemang. 
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Idrottsnämnden bör skyndsamt återkomma med svar på skrivelsen till avsändarna. Svaret måste 

vara tydligt med både vad som är möjligt att göra och vad idrottsnämnden är villiga att priorite-

ra. Enskede IP är redan idag ett nav i Enskede och en utveckling av idrottsplatsen kan ge ännu 

fler i området möjlighet att röra på sig. Denna potential bör staden ta tillvara! 

 

Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas förslag till beslut.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

sitt förslag till beslut. 

 

 

§ 134 
Tillgängligheten i Skärholmens sim- och idrottshall 

Remiss från Skärholmens stadsdelsnämnd 
Bordlagt ärende 
Dnr: 418-659-2013 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Som yttrande över remissen hänvisas till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. En fortsatt dialog ska ske i enlighet med funktionshinderrådets förslag. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2013-08-28. 

En skrivelse till Skärholmens stadsdelsnämnd gällande tillgängligheten i Skärholmens sim- och 

idrottshall har inkommit från Robert Lagergren m.fl. (S). Skrivelsen har remitterats till idrotts-

nämnden. 

 

I skrivelsen står det att det finns få duschar med sittplats och att de är felplacerade i förhållande 

till handtag och dusch. Golvet är halt och det är svårt att ta sig fram till dessa duschar och det 

finns inget att hålla sig i. En ledstång att hålla sig i från ingång till duschen skulle vara bra ur 

tillgänglighetspunkt. 

 

Möjligheterna att utöka med en ledstång i duschutrymmet ska ses över. Att dra en ledstång för-

bi alla befintliga duschar samt handfat är dock inget alternativ. Föreslagna alternativ enligt skri-

velsen är förenat med svårigheter och risker. Istället för att försiktigt gå över golvet måste man 

passera tre dörrar. 

 

Funktionshinderrådet har getts tillfälle att yttra sig i ärendet.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Som yttrande över remissen hänvisas till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med tillägget att en fortsatt dialog 

ska ske i enlighet med funktionshinderrådets förslag. 

 

Axel Nekham (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Nämnden avslår delvis förvaltningens förslag till beslut. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att tillsammans med funktionshinderrådet och andra berörda 

parter och intressenter utreda vilka behov samt möjligheter som finns för ökad tillgäng-

lighet i Skärholmens sim- och idrottshall. 

Nämnden anför därutöver följande: 

Det ska vara självklart att alla, oavsett funktionalitet, ska ha lika god tillgång till staden och 

dess service. Ännu finns mycket kvar att göra för att uppnå full tillgänglighet i Stockholm. 

Det är viktigt att de insatser som genomförs noga har diskuterats med berörda parter. Därför 

föreslår Miljöpartiet i enlighet med idrottsnämndens funktionshinderråds yttrande att förvalt-

ningen ordnar ett möte med berörda parter och intressenter för att utreda vilka behov som 

finns. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Miljöpartiet de grönas förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt ordförandens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Mehdi Oguzsoy (V) och Axel Nekham (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt för-

slag till beslut. 

 

 

§ 135 
Fler hallar för pengarna 
Svar på skrivelse från Regina Kevius (M), Daniele Fava (FP), Fredric Ericsson (C) och 
Leif Kroon (KD) 
Bordlagt ärende 
Dnr: 411-850-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Nämnden bifaller förvaltningens förslag till beslut. 

 

2. Förvaltningen får i uppdrag att påbörja projekteringen av de tre föreslagna hal-

larna på Hässelby Villastads BP, Sätra IP samt Hjulsta BP. 
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3. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma till nämnden med ytterligare två för-

slag på placeringar av fullstora hallar. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Trots att Alliansen de senaste åren aktivt arbetat med att tillskapa fler idrottsytor, 

bland annat genom att bygga fler hallar och se över möjligheterna att öppna upp fler 

skolidrottssalar, så är behovet av fullstora hallar fortsatt stort.   

 

Det är därför glädjande att Alliansen i sin budget för 2014 avsatt 100 miljoner kronor 

till byggandet av fem nya fullstora hallar under 2014. I och med att vi nu säkrat en 

finansiering för dessa hallar så vill vi påbörja arbetet för att så snart som möjligt kun-

na ta hallarna i drift. Vi ger därför idrottsförvaltningen i uppdrag att påbörja projek-

teringen av de tre föreslagna hallarna samt att beställa denna byggentreprenad av 

fastighetsnämnden.  

 

Men det är också angeläget att snabbt inleda arbetet med att hitta ytterligare två 

lämpliga placeringar där vi kan bygga två fullstora hallar under 2014. Förslag till pla-

ceringar ska utgå ifrån det idrottspolitiska programmet och rapporten ”Tillgänglighet 

till idrottsanläggningar”. Det är också viktigt att de platser som föreslås är lämpliga 

för snabb byggnation.  

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2013-09-03. 

I skrivelsen uppdras åt förvaltningen att redovisa var behovet av fullstora idrottshallar är som 

störst och föreslå tre möjliga markytor för placering av enklare hallar inom det närmaste året 

samt inventera möjliga placeringar av enklare hallar på längre sikt.  

 

Med utgångspunkt i var de fullstora idrottshallarna i dagsläget är placerade och kommande be-

folkningsutveckling är behovet av nya fullstora idrottshallar störst i norra innerstaden och om-

rådena nordvästra Kungsholmen, Hagastaden och Norra Djurgårdsstaden. I söderort är hallbris-

ten störst i stadsdelsområdena Hägersten-Liljeholmen, Älvsjö och Enskede-Årsta-Vantör. I väs-

terort är bristen störst i stadsdelsförvaltningarna Bromma och Hässelby-Vällingby. 

 

Förvaltningen har utrett lämpliga platser belägna på idrottsmark där möjligheter finns att upp-

föra enkla fullstora idrottshallar inom det närmaste året. Förvaltningen föreslår följande platser: 

Sätra IP, Hjulsta BP och Hässelby Villastads BP. Förvaltningen har även studerat andra lämp-

liga platser där nya idrottshallar kan uppföras på sikt. Förvaltningen har inventerat elva platser 

på befintlig idrottsmark och tre platser på annan mark.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Som svar på skrivelsen hänvisas till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden Regina Kevius m.fl. (M), Anna Rosén (FP) och Fredric Ericsson (C) yrkar bifall 

till sitt förslag till beslut. Se under rubriken BESLUT. 
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Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 

 

 

1. Nämnden bifaller förvaltningens förslag till beslut. 

 

2. Förvaltningen får i uppdrag att påbörja projekteringen av de tre föreslagna hallarna på 

Hässelby Villastads BP, Sätra IP samt Hjulsta BP. 

 

3. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma till nämnden med ytterligare två förslag på 

placeringar av fullstora hallar. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen från den styrande majoriteten där flera om-

råden pekas ut som extra lämpliga för placering av enklare hallar, vi instämmer i det. Men 

förvaltningens synpunkter ger också en dyster bild om hur lågt idrottspolitiken har priorite-

rats de senaste sju åren. Svaret bekräftar det vi Socialdemokrater sedan länge har påtalat om 

den rådande majoritetens oförmåga att bygga tillräckligt många hallar. 

 

Det är ingen nyhet att befolkningstakten i staden ökar snabbt och att minst 34 000 fler barn 

och ungdomar förväntas inrymmas inom ramen för skola, föreningsliv och anläggningsutbud 

de kommande 10 åren. Detta ökar kraven på både nya anläggningar och utökad verksamhet i 

befintliga anläggningar. Men trots behovet av både ny- och reinvesteringar har investerings-

budgeten för idrottsanläggningar under flera år minskat.  

 

Förvaltningen lyfter fram flera områden där efterfrågan både idag och i framtiden är som 

störst. Det gäller till exempel behovet av fullstora hallar i innerstaden. Det finns en rad 

exempel som visar att den styrande majoriteten här kunnat göra mycket mer än idag. Ett är 

den multifunktionshall vid Kristinebergshöjden där ett inriktningsbeslut klubbades igenom 

redan 2011, men som sedan dess lagts på is. Kanske kommer ett förnyat nedbantat förslag 

att arbetas in i kommande detaljplaner. Roslagstullsprojektet är ett annat exempel där 

KFUM Central och byggherren Ariem redan 2009 presenterade ett finansierat erbjudande till 

staden om byggnation av två idrottshallar inklusive läktare. En tidig markanvisning gavs till 

klubben och byggherren 2011. Nu verkar projektet gå om intet. Vanadisbadet skulle över-

däckas och en fullstor hall skulle byggas på Norrmalm lovade Moderaterna och Folkpartiet 

2008. Resultatet blev en minimal renovering av bassängen som kanske blir klar innan badsä-

songen 2014. 

 

Från Socialdemokraternas sida är vi öppna för att hitta olika lösningar på hallbristen. En lös-

ning kan vara att ge tillfälliga bygglov. I enlighet med den utredning idrottsförvaltningen 

och fastighetskontoret gjort om enklare hallar skulle staden kunna bygga enklare idrottshal-

lar på mark som inte är utmärkt som Y-mark (idrottsmark) i fem till tio år och därefter på 

nytt ta ställning till vad man vill använda ytan till.  

 

En annan snabb lösning är att ta vara på det som finns. Stor-Stockholms brandförsvar admi-

nistrerar idag ett antal hallar som skulle kunna flyttas över till idrottsförvaltnings boknings-

system. Det gäller Farsta, Brännkyrka, Kista, Östermalm och Kungsholmen. Vi föreslår vi-

dare att man bygger om brandstationerna på Malmskillnadsgatan och Kungsholmen till id-

rottshallar när brandförsvaret flyttar sin verksamhet till den nya samverkanscentralen.  

 

Stadshusmajoriteten pratar gärna om idrott, men under sju års tid har vi sett få konkreta för-

slag. Vi vet att idrottens företrädare börjar bli alltmer uppgivna – och det är förståeligt. Ma 
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joriteten pressmeddelar gärna och ofta om vilka satsningar som de planerar att göra, samti-

digt som resultaten uteblir. 

  

Efter valet 2014 vill vi snabbt ändra på den situation vi hamnat i idag. Först och främst ge-

nom att skjuta till resurser för de idrottsanläggningar som är nödvändiga. Men också genom 

att möjliggöra för bättre samordning mellan stadens olika aktörer och föreningslivet. Vi ska 

också säkerställa att alla idrottsytor och hallar som finns görs tillgängliga och inte som idag, 

där klubbar ofta möter en låst dörr. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas förslag till beslut.  

 

Axel Nekham (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

Nämnden bifaller i huvudsak förvaltningens förslag till yttrande. 

Nämnden anför därutöver följande: 

Hallbristen är akut i Stockholm. Det minsta stockholmarna kan förvänta sig är att staden 

börjar planera in för idrottsmöjligheter när nya områden byggs. Idag råder brist på idrottsy-

tor i bland annat Hammarby Sjöstad och i den planerade Hagastaden saknas i dagsläget id-

rottsyta. Tillgången till markyta inom Hagastaden är dessvärre starkt begränsad. Även bo-

ende i nybyggda området Annedal i Bromma kommer att få långt till en idrottshall. Rappor-

ten från SWECO om tillgängligheten till idrottsanläggningar pekar också på den framtida 

bristen på idrottsanläggningar i Mariehäll, Ulvsunda och Liljeholmen. Staden bygger alltså 

in sig i allt större hallutmaningar i takt med att staden växer. Som förvaltningen kommente-

rar krävs att idrottsnämnden erhåller idrottsmark i samband med exploateringar. 

 

Vidare noterar vi att det råder störst avstånd till en fullstor idrottshall för de boende i Hag-

sätra, Rågsved, Högdalen och Bandhagen. I dessa områden finns också en hög andel barn 

med lägre socioekonomisk bakgrund. Det är viktigt att prioritera dessa barn och unga. De 

socioekonomiska aspekterna bör väga tungt vid beslut om investeringar och satsningar. I un-

derlaget till nämnden lyfts bland annat tillgång till personalutrymmen fram som ett viktigt 

skäl till var fullstora idrottshallar bör placeras. Vi anser att det finns viktigare skäl än perso-

nalutrymmen, även om det förvisso är av vikt att väga in dylika kostnadsaspekter. Fokus 

måste ligga på socioekonomiska faktorer, jämställdhet och breddidrott i enlighet med det 

idrottspolitiska programmet. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar enligt  

ordförande Regina Kevius m.fl. (M), Anna Roséns (FP) och Fredric Ericssons (C) förslag till 

beslut. 
 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

sitt förslag till beslut. 

 

Axel Nekham (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 

  



Idrottsnämnden 2013-10-22  Protokoll nr 7/2013 

 9 

 
§ 136 
Månadsrapport september 2013 
Dnr: 101-859-2012 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-07. 

Förvaltningens månadsprognos för september grundar sig på tertialrapport 2 2013, kända för-

ändringar samt utfall till och med september. Vissa avvikelser redovisas baserat på utfallet till 

och med september och andra nu kända ändrade förutsättningar. Totalt sett visar prognosen en 

budget i balans efter resultatdispositioner och begärda budgetjusteringar. 

 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet avseende energikostnadsutvecklingen och 

intäktsutvecklingen under året. Detta gäller bland annat den beräknade effekten av genomförd 

taxehöjning av planhyror samt ändrad struktur och bokföring av simhallstaxorna. Budgetmedel 

finns reserverade inom kostnadsprognosen för att täcka denna osäkerhet. 

 

Sim- och idrottshallarnas försäljning av års- och halvårskort under september, exklusive Farsta 

samt Högdalens sim- och idrottshall, minskade med 24 procent jämfört med motsvarande pe-

riod 2012. Försäljningen för januari till och med september har minskat med 8 procent, vilket 

motsvarar minskade intäkter med cirka 2,3 mnkr. Samtidigt har intäkterna för engångs- och ra-

battkort ökat jämfört med 2012.  

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 15,7 mnkr under 2013. Ingen avvikelse 

beräknas i nuläget för utgifter, förutom begärd budgetjustering på 0,9 mnkr. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Månadsrapporten per september 2013 ger indikationer på att förväntade intäkter för plan- 

hyror och sim- och idrottshallarnas intäkter för års- och halvårskort samt engångskort och 

klippkort inte kommer att infrias. En rimlig tolkning av de analyser som står i månadsrap-

porten är att färre stockholmare idrottar nu än för ett år sedan. Det är allvarligt och idrotts-

nämnden bör analysera och föreslå åtgärder för att fler stockholmare ska vilja utöva motion 

och rörelse, i enlighet med de uppsatta målen i idrottspolitiska programmet 2013 -2017.  
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Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas särskilda uttalande. 

 

 

§ 137 
Sammanträdesdatum för idrottsnämnden 2014 
Dnr: 014-797-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Nämndens sammanträdesdatum för 2014 godkänns enligt redovisat förslag. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-02. 

Redovisat förslag till sammanträdesdatum utgår från stadsledningskontorets tidsplan för nämn-

dernas arbete med bokslut och verksamhetsberättelse, uppföljning av budget, budgetunderlag 

samt verksamhetsplan. Förvaltningen har även sökt eftersträva samstämmighet med fastighets-

nämndens datum. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 138 
Stadens policy för Stockholms fritidsbåtliv 
Dnr: 424-361-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner för sin del förslag till policy för Stockholms fritids-

båtliv. 

 

2. Under förutsättning av kommunfullmäktiges godkännande av föreslagen policy 

godkänner nämnden de i enlighet med tjänsteutlåtandet föreslagna uppdragen för 

det fortsatta arbetet för ett fortsatt levande fritidsbåtliv. 

 

3. Förslag till policy överlämnas till kommunfullmäktige för slutligt godkännande. 
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Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-02. 

Saltsjön-Mälarens Båtförbund och Stockholms Seglarförbund har under senare år regelbundet 

blivit uppvaktade av båtklubbar som uttrycker oro över att deras avtal med staden har löpt ut 

eller kommer att göra det inom kort. De båda förbunden har därför uppvaktat såväl idrottsför-

valtningen som den politiska ledningen på att rådande situation är otillfredsställande och att 

åtgärder måste vidtas. Förbunden har förordat och tillsammans med idrottsförvaltningen under 

2005 startat arbetet med en revidering och uppdatering av Båtutredning -74. I juni 2006 kom 

arbetet att bli gemensamt med markkontoret, som såg svårigheter med att teckna alltför långsik-

tiga avtal för båtuppläggning i områden som kan behöva tas i anspråk för annat ändamål i en 

stad i stark tillväxt. Idrottsförvaltningen och exploateringskontoret har sedermera i samarbete 

med förbunden kommit att föreslå inriktningen på Stockholms fritidsbåtliv i ett nytt policydo-

kument. Policyn pekar ut den långsiktiga inriktningen för fritidsbåtlivet, ökad tillgänglighet, 

miljöarbete med mera. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Axel Nekham (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Nämnden bifaller delvis förvaltningens förslag. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att i samråd med miljöförvaltningen och båtklubbarna ut-

reda miljökonsekvenser av småbåtshamnar, inklusive vilka åtgärder som ska vidtas för 

att förhindra spridning av giftiga båtbottenfärger och andra miljöskadliga ämnen. 

3. Förvaltningen får i uppdrag att i samarbete med klubbarna utreda om det finns intresse 

och möjlighet att utveckla arbetet med båtpooler. 

Nämnden anför därutöver följande: 

Det finns ett flertal allvarliga miljöproblem som orsakas av båtverksamheten i Stockholms 

stad. Bland annat är halterna av koppar, zink, bly, tributyltenn och andra giftiga ämnen kraf-

tigt förhöjda i närområdena kring flera av Stockholms båtuppläggningsplatser. Bytet från 

giftig färg till s.k. ytmjuk färg har inte visat större framgång då även dessa färger innehåller 

giftiga ämnen.  

 

Arbetet med att minska miljöpåverkan från båtklubbar har i Stockholm pågått under lång tid 

och miljöförvaltningen har varit involverad i miljöförbättrande projekt på Stockholms båt-

klubbar sedan 1990-talet. Trots detta visade miljöförvaltningens tillsynsrapport år 2012 att 

enbart en av 15 inspekterade båtklubbar klarar sig utan anmärkning. 

 

Problemen är så pass allvarliga att det inte räcker med att båtklubbar uppmuntras att på fri-

villig basis vidta åtgärder. Staden måste ställa krav på vilka produkter som ska fasas ut och 

att båtklubbarna vidtar åtgärder, bland annat utifrån vad som krävs för att bidra till att de 

nationella miljömålen ”en giftfri miljö”, ”levande sjöar och vattendrag” och ”hav i balans 

samt levande kust och skärgård” uppfylls. Om båtklubbarna inte förmår att själva vidta åt-

gärder bör staden vidta åtgärder, där höjda arrendeavgifter kan fungera som finansiering av 

åtgärderna.  



Idrottsnämnden 2013-10-22  Protokoll nr 7/2013 

 12 

 

Då arbetet med att förhindra utsläpp till vatten från båtklubbar har pågått under lång tid an-

ser vi att det är dags att tidssätta åtgärder för att förhindra ytterligare tillförsel av giftiga äm-

nen till vattennära mark och till vatten. Eftersom flera åtgärder som kan komma att behövas 

är relativt kostsamma har staden en viktig uppgift i att informera och samordna, exempelvis 

om flera båtklubbar vill gå ihop för att införskaffa en gemensam spolplatta. Vi anser också 

att staden i vissa fall kan komma att behöva skjuta till pengar för en fungerande infrastruk-

tur, speciellt för utrustning som kan användas av besökande båtar, till exempel anläggning 

för toalettavfall eller en centralt belägen båtbottentvätt. 

 

Det är viktigt att staden är ett föredöme och ställer hårda krav på sina egna anläggningar för 

att leva upp till de nationella miljömålen. Självklart är det positivt om båtklubbar vill gå län-

gre i sitt miljöarbete. Staden kan gärna uppmuntra till detta arbete genom ”miljödiplome-

ring” av båtklubbar. Staden bör även se över andra åtgärder som på olika sätt uppmuntrar 

och underlättar för båtklubbarna att bli mer miljövänliga.  

 

Bristen på platser för vinteruppläggning är ett kapacitetsproblem för småbåtslivet idag. För-

valtningen bör i samverkan med båtklubbarna tillsammans titta på om en del av lösningen på 

det problemet kan vara att utveckla arbetet med icke-vinstdrivande båtpooler. Med gemen-

samägda båtar ökas yteffektiviteten eftersom båtarna kan nyttjas av fler. Idag finns en båt-

pool i Stockholmsområdet. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Axel Nekham (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Vi välkomnar förslaget till policy för stadens båtliv. Policyn har identifierat såväl övergri-

pande som mer detaljerade frågor och kommer sannolikt komma till stor nytta. I ärendet re-

soneras om längden på de avtal som ska tecknas med båtklubbarna och vi vill understryka 

behovet av långa kontrakt, 20 till 25 år, för att klubbarna ska kunna göra nödvändiga miljö-

investeringar.  

 

Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas särskilda uttalande. 

 

 

§ 139 
Ansökan om föreningsbidrag 
Dnr: 404-501-2013, 404-277-2013, 404-919-2012, 404-267-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden beviljar Akropols fritidsklubb idrottsbonus enligt förvaltningens 

utlåtande. 
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2. Nämnden avslår ansökningar om idrottsbonus för Spånga IS Fotboll, Bromma IF 

Handikappgrupp och IFK Stockholm. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-01. 

Ansökningar om idrottsbonus har inkommit från Spånga IS, IFK Stockholm, Bromma IF och 

Akropol basketbollklubb.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden beviljar Akropol basketbollklubb ansökan för ett projekt 

som har till syfte att slussa ungdomar till olika idrotter och fysisk aktivitet. Förvaltningen före-

slår att idrottsnämnden avslår ansökningarna från Spånga IS Fotboll, Bromma IF Handikapp-

grupp och IFK Stockholm.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Axel Nekham (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Nämnden bifaller delvis förvaltningens förslag till beslut. 

2. Ansökan om föreningsstöd från IFK Stockholm beviljas. 

Nämnden anför därutöver följande: 

Vuxna fungerar många gånger som bra förebilder för barn och möjligheter att bedriva idrott 

som når hela familjen gynnar barn och motion genom livet. Genom att bevilja IFK Stock-

holms ansökan ökar möjligheterna att nå grupper som står längre från föreningslivet samt 

möjligheterna för familjer att bedriva idrott.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Axel Nekham (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 

§ 140 
Utreda det ökade behovet av dans- och idrottslokaler i Stockholm 
och samordna resurserna 
Svar på skrivelse från Tomas Rudin (S), Emilia Bjuggren (S), Mats Berglund (MP)  
och Mårten Andersson (V) 
Dnr: 411-588-2013 
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BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Idrottsnämnden antar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-03. 

Tomas Rudin (S), Emilia Bjuggren (S), Mats Berglund (MP) och Mårten Andersson (V) har i 

en gemensam skrivelse ställd till idrottsnämnden och kulturnämnden bett om en redovisning av 

hur samverkan mellan stadens förvaltningar, i syfte att uppfylla det övergripande målet att alla i 

Stockholm ska kunna vara fysiskt aktiva, sker. De ställer också frågor om informationsinsatser 

och samnyttjande. 

 

Idrottsförvaltningen redovisar vilken samverkan som pågår och planeras för att hantera de frå-

gor som tas upp i skrivelsen. Därutöver beskrivs de insatser som görs för att möta efterfrågan 

på lokaler för olika dansverksamheter.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Vi tackar för svaret från förvaltningen som redogör för de insatser som görs från flera av sta-

dens förvaltningar och andra aktörer för ett ökat användande av dans- och idrottslokaler och 

också synliggörandet av dessa. Det nätverk som omnämns där samtliga stadsdelsförvaltnin-

gar, utbildningsförvaltningen, kulturförvaltningen och eventuellt också privata aktörer kom-

mer att ingå för ökad fysisk aktivitet är ett bra sätt att hålla frågan om lokalbristen i staden 

aktuell och vidta åtgärder för att lösa den. Vi ser fram emot ett resultat där framförallt sta-

dens barn och unga också själva upplever att det är en god tillgång på lokaler och möjlighe-

ter till idrott, dans och rörelse.  

 

Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas särskilda uttalande. 

 

Axel Nekham (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Att satsa på tjejers idrottande i samma utsträckning som killars är en grundläggande jäm-

ställdhetsfråga. Både tjejer och killar ska ha goda möjligheter att idrotta och stadens id-

rottsstöd och idrottsinvesteringar ska ha ett tydligt jämställdhetsperspektiv.  

 

Dans är något som intresserar inte minst tjejer. Det är viktigt att danslokaler tillhandahålls 

som möjliggör för tjejer, men även killar, att utöva dans.  
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Det är positivt att det finns en lokal i Tensta särskilt anpassad för dansverksamhet. Staden 

bör informera brett om lokalen i syfte att öka andelen bokad tid och stimulera ytterligare 

dansverksamhet. 

 

 
§ 141 
Information och övriga frågor  
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande 

 

Idrottsnämnden tackade för informationen. 

 

 

Olof Öhman informerade: 

- En broschyr med information om förvaltningens utbud av aktiviteter under det stundan-

de höstlovet hade delats ut till nämnden. 

 

- Förslag till budget 2014 presenterades av finansborgarrådet den 16 oktober. För idrotts-

nämndens del innebär förslaget bland annat 

- 100 mnkr avsätts till nya idrottshallar 

- 30 mnkr avsätts till konstgräsplaner 

- driftbudgeten har förstärkts, bland annat för barn- och ungdomsverksamhet 

- en utökad investeringsbudget 

- ett besparingsbeting om 8 mnkr 

 

 

________ 


